
第三課：挪亞和羅得的日子，以及人子的日子 The days of Noah and Lot and the days of the 
Son of Man 
 
 
課前預備 Lesson Preparation  
 
經文：馬太福音 10:17-23; 路加福音 17:22-37 
參考經文：馬太福音 24; 馬可福音 13:4-26; 路加福音 21:5-36 
Passage: Matthew 10:27-23; Luke 17:22-37 
Reference: Matthew 24; Mark 13:4-26; Luke 21:5-36 
 
 
怎樣預備 How to study 
 
1. 研讀上述經文，嘗試了解在挪亞和羅得的日子、人子的日子及其他在末世中會發
生的事。不要放過任何你認為有趣或不解的細節。寫下所有你發現的問題。 

 Study the above passage.  Try to figure out what would happen in the days of Noah and 
Lot, the days of the Son of Man, and other details in the end times.  Don’t let go any 
details you find interesting or confusing.  Write down all the questions you have. 

 
2. 閱讀並思想「一頁聖經研究」，看看它有否解答你寫下的問題。閱讀後，你可能
有更多的問題，也把它們寫下來。 

 Read the One Page Bible Summary and ponder on it.  See if it answers your questions 
written.  Write down any additional questions you have after your reading. 

 
3. 找出在下面「思考問題」的答案。 
 Answer the Questions to Ponder at the end. 
 
4. 若你發現這段經文不易理解，或是下面的問題不容易回答，不要沮喪。因為是次
查經的內容的確不容易。你可以把你的問題帶到課堂時詢問，你也可以在課堂之

前，以電郵詢問你的問題。 
 If you find that the passage/ questions are not easy, don’t feel frustrated.  It is natural 

when you are a beginner in studying prophecies.  You can ask your questions/ what you 
do not understanding during the lesson.  You can also ask your questions via email 
before the lesson if you wish. 

 
 
思考問題 Questions to Ponder 
 
1. 主回到地上的時間是一天還是一個時期? 請找出經文支持。 
 Does the return of Christ to the earth happen on a day or within a period?  Find out the 

Scriptures that support your answer. 
 
 
 
 
 
 



2. 試完成下表 Finish the following table： 
 

項目 
Items 

時間之長短 
(一天/ 一段時期) 
The span of time 
(a day/ a period) 

相關經文 
Relevant 

Scriptures 

事件/ 情況/ 特點 
events/ situations/ features 

主再回到地上 
The return of Christ 
to the earth 

   

挪亞、羅得的日子 
The days of Noah 
and Lot 

   

人子的日子 
The days of the Son 
of Man 

   

人子顯現的日子 
The day that the Son 
of Man is revealed 

   

 
3. 試把上述的日子放在以下的時間線上 Try to put the above days on the timeline 

below： 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
4. 根據馬太福音 10:17-23，哪些人要面對嚴峻的逼迫? 這些逼迫會在何時發生? 你的
答案的依據為何? According to Matthew 10:17-23, who will face severe persecutions?  
When will these persecutions occur?  What are the rationales of your answers? 

 
5. 有人認為現時疫症流行，並非平安穩妥之時，所以根據帖前 5:3，主應該不會在這
個時候回來。你同意嗎?  請以你到目前為止所學到的知識，解釋一下你的答案。 
Some argues that since it is not peaceful and safe at present due to the pestilence, the 
Lord will not come right now according to 1Th 5:3.  Do you agree?  Explain your answer 
by using what you have learned in the course up till now. 


